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Výbor pro zdravotnictví Zastupitelstva Plzeňského kraje   

Zápis z 15. zasedání dne 16. 1. 2023  
 
  

 

Prezence 
 

Přítomni předseda: 
Bc. Karel Pressl 
 
členové:  
JUDr. Ondřej Dostál  
doc. MUDr. Milada Emmerová, CSc.  
MUDr. Kamal Farhan 
Mgr. Miloslava Rutová  
MUDr. Stanislava Stupková 
MUDr. Václav Šimánek, Ph.D. 
PhDr. Lukáš Štich, MBA 
 
 

Omluveni Ing. Marianna Lang Gajanová  
MUDr. Richard Pikner, Ph.D. 
MUDr. Jiří Šedivý  
 
 

Hosté Rudolf Špoták- hejtman PK 
Petr Vanka- 1. náměstek hejtmana PK 
Pavel Hais- náměstek hejtmana pro oblast zdravotnictví 
Mgr. Jan Karásek-  vedoucí Odboru zdravotnictví, KÚPK 
Jan Látka- Předseda Výboru pro kulturu, památ. péči a cest. ruch 
Pavel Javorský- předseda VPRVV, bývalý zastupitel města Sušice 
doc. PaedDr. Ilona Mauritzová Ph.D.- bývalá hejtmanka PK 
Ing. Ondřej Provalil, MBA – Klatovská nemocnice 
Bc. Petr Mottl- starosta města Sušice 
František Jelínek- místostarosta města Sušice 
Ing. Karel Požárek- místostarosta města Sušice 
 

Na vědomí Odbor kancelář ředitele KÚPK – kopie prezenční listiny 
 
 
 

 

Číslo zasedání 

 

15 

Datum konání  16. 1. 2023 – 15:00 hod. 

Místo konání  Klatovská nemocnice 

Zapisovatel Šárka Batková, M.Ec. 
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Program 
 

1. Zahájení, úvodní formality 

2. Kontrola zápisu a usnesení z minulého zasedání Výboru pro zdravotnictví ZPK 

3. Plán činnosti Výboru pro zdravotnictví na rok 2023 

4. Budoucnost Sušické nemocnice v Plzeňském kraji (16:00) 

5. Různé, diskuze, závěr 

 
 

Zápis z jednání 
 
Číslo Text 

1.  

Zahájení a úvodní formality 

Předseda výboru Bc. Karel Pressl přivítal přítomné členy na 15. výjezdním 
jednání Výboru pro zdravotnictví ZPK, které bylo svoláno elektronickou 
pozvánkou dne 21. 12. 2022 a zahájil zasedání v 15:45. Zasedání proběhlo 
v zasedací místnosti Klatovské nemocnice po její prohlídce, která proběhla od 
15:00 do 15:45. Členové výboru si prohlédli prostory oddělení šestinedělí včetně 
porodních sálů a rehabilitační oddělení.  

Předseda představil novou členku výboru MUDr. Stanislavu Stupkovou, která 
nahradila bývalého člena MUDr. Lukáše Prajku. 
 
Předseda přivítal i přítomné hosty. Přítomnost hostů byla schválena. 
 
Ověřovatelem zápisu a usnesení byl zvolen MUDr. Václav Šimánek, Ph.D., který 
s nominací souhlasil, a výbor jej schválil. 
 
Je přítomno 8 členů, výbor je usnášeníschopný.  

2.  

 
Kontrola zápisu a usnesení z minulého zasedání Výboru pro zdravotnictví 

ZPK  

 
Předseda uvedl, že členům byl poslán e-mailem zápis ze 14. jednání a dotázal se, 
zda jsou k němu nějaké připomínky. Zápis bez připomínek. 

3.  

 

Plán činnosti Výboru pro zdravotnictví na rok 2023 

Členové výboru obdrželi na začátku zasedání tištěnou verzi návrhu plánu činnosti. 

Předseda se dotázal, zda jsou k němu nějaké připomínky, případně doplnění. 

Připomínky nebyly. Plán činnosti je přílohou tohoto zápisu. 

Výbor Plán činnosti na rok 2023 schválil. 
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4.  

 

Budoucnost Sušické nemocnice v Plzeňském kraji  

 

Na začátku zasedání byl členům rozdán návrh memoranda, které je přílohou 

tohoto zápisu. 

 

16:00 přichází zástupci města Sušice a doc. PaedDr. Ilona Mauritzová Ph.D. 

 

Předseda otevřel diskuzi k tomuto bodu. 

 

Bývalá hejtmanka doc. PaedDr. Ilona Mauritzová Ph.D. seznamuje členy s historií 

situace, u jehož počátku byla v čele kraje ona. Pro tuto problematiku byla 

sestavena pracovní skupina a v roce 2020 byla nemocnici poskytnuta částka 4,5 

mil Kč jako finanční pomoc pro udržení poskytované péče do doby, než pracovní 

skupina přinese návrh řešení situace. Závěrečný návrh pracovní skupiny byl 

založit s.r.o. nezatížené právními spory. Výsledná nabídka byla, že PK nemocnici 

převezme a bude provozovat. V této věci byla v Radě PK shoda. V Sušici 

proběhlo referendum, jehož výsledkem byl požadavek na 4 oborovou nemocnici, 

což byl parametr, který kraj věděl, že nedokáže splnit, neboť není schopen zajistit 

lůžkovou chirurgii. Proto se PK koncem roku 2021 obrátil na Ministerstvo vnitra 

s dotazem, jak tuto situaci řešit, odpověď přišla v únoru 2022, tedy v době změn 

ve vedení PK, kdy doc. Mauritzovou vystřídal na pozici hejtmana pan Špoták. 

Doc. Mauritzová předala hejtmanovi situaci s tím, že výsledná odpověď MV říká, 

že PK nemusí dodržet referendum. 

 

Dále pan hejtman Špoták doplňuje situaci od počátku letošního roku. 

Memorandum připravené doc. Mauritzovou bylo zasláno do Sušice koncem 

března 2022, na základě připomínek města Sušice bylo opakovaně upraveno, po 

úpravách ale k jeho odsouhlasení nedošlo.  

Těsně před prosincovým (2022) zasedáním ZPK byl zaslán všem zastupitelům 

email s memorandem a město Sušice požadovalo jeho okamžité schválení, 

k čemuž nedošlo. Hejtman nemá problém s memorandem samotným, nelíbí se 

mu, že město Sušice mělo ¾ roku čas na řešení situace a zaslala ho kraji pár 

hodin před zasedáním posledního ZPK v roce, kdy nebyla možnost, aby 

memorandum prošlo standardním procesem a všemi orgány kraje, tedy nejprve 

Výborem pro zdravotnictví ZPK, následně Radou PK a až poté bude předloženo 

Zastupitelstvu PK. Radě PK bude memorandum předloženo v pátek 20. 1. 2023. 

 

Předseda dává prostor zástupcům města Sušice, aby reagovali. Slova se ujímá 

starosta Bc. Mottl. Táže se, zda je kraj schopen provozovat nemocnici. Podmínky, 

za kterých k tomu dojde, se můžou řešit, až budeme vědět, že zájem je. Od roku 

2020, kdy se situace začala řešit, se stav nemocnice zhoršil, dnes je 

pravděpodobné, že nebudeme schopni udržet Interní oddělení.  

Na toto reaguje pan hejtman, že jediná možná cesta a nabídka kraje je převzetí 

nemocnice, nikoliv nájem nebo odkup. Čekáme na koncepci města Sušice. 

Starosta opakovaně zdůrazňuje, že Sušice je součástí PK a její obyvatelé jsou 

také občany kraje a proto má kraj povinnost jim zajistit zdravotní péči stejně jako 

obyvatelům Plzně a dalších míst v kraji. 
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Místostarosta Jelínek doplňuje, že k jednání koncem roku ze strany Sušice došlo 

z toho důvodu, že po urychleném podepsání memoranda chtěli dosáhnout na 

10mil. Kč, které byli původně v rozpočtu PK na období 2022 vyčleněny právě pro 

Sušickou nemocnici. 

 

MUDr. Farhan se ptá, co si vedení Sušice představuje, že má Sušická nemocnice 

provozovat? Upozorňuje, že PK nemá povinnost zajistit provoz interny.  

 

Na toto ještě reaguje Ing. Provalil, který byl členem pracovní skupiny. Aktuální 

situace již začíná být velmi diskutabilní, dnes již nepokryjeme ani lůžkovou 

internu. Zabezpečí se provoz některých ambulancí a lůžka jen následné péče. Pro 

ostatní lůžka reálně není personál. Před rokem byla ještě ve hře interna, dnes už 

není. 

 

MUDr. Šimánek, Ph.D. komentuje, že již před 14 lety se začala řešit situace 

kolem Sušické nemocnice, od té doby vedení města zkusilo různé formy 

provozování nemocnice. Správným řešením je třídění pacientů - ambulantní režim 

a následnou péči zachovat v Sušici, lůžkovou péči pak podle závažnosti 

zdravotního stavu směřovat do Klatov nebo FN Plzeň s návratem pacienta na 

doléčení zpět do Sušice. Každý pacient si přeje řešit problém s lékařem, který ho 

zvládá rutinně, denně, nikdo se nenechá operovat od chirurga, který operuje 

jednou týdně, apod. Proto navrhuji ambulantní péči, zdravotnickou záchrannou 

službu a lůžka následné péče v Sušici. Přijměte nabídku kraje, jiná varianta nemá 

smysl. 

 

JUDr. Dostál shrnuje situaci: Nikdo nemá povinnost provozovat nemocnici, ani 

kraj ani město.  

 

Předseda žádá členy, ať zhodnotí, jak se jako výbor postaví k projednávanému 

memorandu. 

 

Doc. Emmerová upozorňuje, že v memorandu je uvedena lůžková interna, byť 

z diskuze je patrné, že nebude, ale v případě, že by byla, chybí ARO. Dále 

upozorňuje, že dokud nebude situace uzavřena, nikdy do nemocnice žádný lékař 

nepůjde. 

 

MUDr. Farhan souhlasí, že memorandum obsahuje body, které už dnes víme, že 

nedodržíme. Z druhé strany jejich porušení nepřináší nikomu žádné sankce. 

 

Náměstek Hais spolu s JUDr. Dostálem informují pana Jelínka, že výsledky 

referenda jsou platné i po 2 letech, ale po této době je možné znovu hlasovat. 

Referendum je však závazek politického charakteru, z jeho porušení nic neplyne. 

 

Výbor pro zdravotnictví ZPK bere na vědomí předložené memorandum. 

 

5.  Různé, diskuze, závěr 
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Příští setkání je plánováno dne 13. 3. 2023 jako výjezdní do Rokycanské 
nemocnice.  

Předseda všem poděkoval a ukončil jednání v 17:10. 

 
Zápis byl vyhotoven dne 16. 1. 2023 – počet stran: 5, počet příloh: 3 
 

  Šárka Batková, M.Ec.       MUDr. Václav Šimánek, Ph.D.             Bc. Karel Pressl 
 
 
 
 
.......................................................................................................................................... 
 zapisovatel  ověřovatel zápisu   předseda výboru  


